
SLANGERUP KOMMUNE
Borger og Virksomhedsudvalget

Besigtigelse Tandklinikken kJ. 13.30. 

Byggeudvalgsmøde kl. 14.00 i Raadsalen. 

DAGSORDEN

til Borger og Virksomhedsudvalgsmøde tirsdag den 
11. marts 1997, kl. 15.00 i Thomas Kingo.

Fraværende:

Orientering og efterretning.

a. Blade, tidsskrifter og øvrige informationer.

b. Love og bekendtgørelser.

c. Referater fra diverse bestyrelser, udvalg, råd m.v.

d. Indbydelser til møder kurser m.m.:

Kommunernes Landsforenings sociale temamøde 1997, 
tirsdag den 13. maj 1997, kl. 9.00 til 16.00 i Odense. 
Tilmelding: Senest den 3. april 1997. Foreløbigt pro
gram indlagt i medlemmernes mapper.

"Kulturpolitik mellem forsøg, decentralisering og regio
nalisering" 3.-5. april 1997. Tilmelding: Senest 14. 
marts 1997. Program indlagt i medlemmernes mapper.

Politiske møder i kommuneforeningerne i relation til 
KLs projekt: "Kvalitet i folkeskolen - et lokalt ansvar", 
tirsdag den 22. april 1997, kl. 9.00 til 11.30. Tilmel
dingsfrist endnu ikke oplyst.

Indbydelse fra KL til kulturkonferencen "Lokal forskel
lighed - kulturel mangfoldighed" den 5. og 6. maj 1997 i 
Herning. Tilmelding: Senest den 4. april 1997.

Kvalitetsinstituttets konference "Kvalitetsudvikling på 
ældreområdet" den 23. april 1997 i København. Til
melding: Senest den 13. april 1997.

Konsulentvirksomheden Keld Anker Nielsen indbyder til 
temadag den 10. april 1997 om etablering af pleje- og
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ældreboliger, specielt for demente og andre stærkt pleje- 
og omsorgskrævende« Tilmelding: Senest den 24. 
marts 1997.

e.
Orientering fra sundhedsområdet:

Opgørelse over ventedage på Frederikssund Sygehus, 
januar 1997.

Opgørelse over ventedage på Hillerød sygehus, decem
ber 1996 og januar 1997.

Indlæg og debat på Sundhedsministeriets og Socialmi
nisteriets konference om "Velfærd og trivsel for svage 
grupper" den 21.11.1996.

Afslutningsrapport på projekt "Hørsholm Senior Idræt".

f. .
Oversigt over 331 sager indbragt for det Sociale Anke
nævn, Frederiksborg Amt i oktober kvartal.

g- . .
Orientering om Pædagogisk grunduddannelse (PGU)

Folketinget har vedtaget lov nr. 501 af 12 juni 96, der 
bevirker, at der etableres en ny pædagogisk grundud
dannelse. Grunduddannelsen der varer 114 år, er for pæ
dagogmedhjælpere, dagplejere og omsorgsmedhjælpere.

Det er vedtaget, at uddannelsen skulle kunne gennemfø
res udgiftsneutralt for kommunerne, der derfor ikke har 
modtaget bloktilskud for ordningen. Undervisningsmi
nisteriet forudsætter, at eleverne indgår i den eksiste
rende personalenormering, og således erstatter andet 
normeret personale.

Det er helt og holdent en kommunal afgørelse, om man 
vil oprette PGU-elevstillinger.

På landsplan forventes ca. 1.000 elevpladser etableret.

Forvaltningen har ikke iværksat ændringer for at etable
re PGU-elevstillinger.



h. •
Orientering om pladskapacitet på børneområdet. 
Materialet er udarbejdet for at belyse muligheden for at 
etablere vuggestuepladser inden for den eksisterende 
pladskapacitet. Materialet er baseret på opgørelsen pr. 
31.12.96. I tallene er forudsat etablering af 20 pladser i 
skovbørnehave samt etablering af 20 vuggestuepladser - 
ved omdannelse af 40 børnehavepladser.

./. Materialet medsendes dagsordenen og gennemgås på 
mødet. •

i. Biblioteket:
Forsøg med m usikudlån.

Centralbiblioteket har meddelt Slangerup Bibliotek, at 
forsøget med musikudlån ikke bliver til noget.

Centralbiblioteket kom ikke i betragtning vedrørende 
projektet: Ikke obligatorisk materialesupplering.

Indberetning til Statens Bibliotekstjeneste vedrø
rende 1996.

j-
O rientering § 20.2 vidtgående specialundervisning
for skoleåret 1997/98.
viol
Visitationsudvalget for vidtgående specialundervisning 
har visiteret 15 elever til amtskommunale skoler i sko
leåret 1997/98.

Oversigt over skolerne ligger i mappen.
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25. Økonomirapportering
00.01002  ‘

F2912 pech

./. Kopi af regnskabsrapport pr. 14.2.1997 medsendes 
dagsordenen.

./. Årsrapport for 1996 pr. 1.2.1997 medsendes.
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27. Anlægsregnskab - udvidelse af Byvang
skolen
82.20:17.00 G01 
F 2785 viol

Bevilling 2554.000,00
7138.130,00

Tillægsbevilling 22.5.96 357.531,00
Bevilling i alt 10049.661,00

Forbrug:
Håndværkerudgifter samt
andre omkostninger:
1995 126.389,47
1996 9921.901,69
I alt forbrug 10048.291,16

M indreforbrug 1.369,84

Regnskabskontoret, den 31. januar 1997: 
Ingen bemærkninger.

Indstilling:
Indstilles godkendt.

28. Ansøgning om udvidelse af omklædnings
faciliteter ved svømmehallen
04.04G01 
F 4044 pech

Efter opførsel af ny overbygning til svømmebadet er be
søgstallet steget markant år for år - fra 33.500 i 1992 (1. 
hele åbningsår) til 66.700 i 1996.

Dette har medført store problemer omkring omklæd
ningsforholdene, hvorfor Idrætsbestyrelsen søger om 
tilladelse til en udvidelse af disse faciliteter.

Idrætsinspektøren har udarbejdet et skitseforslag til en 
overslagspris på ca. kr 900.000.
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Idrætsbestyrelsen foreslår, at finansieringen af denne 
udvidelse foretages ved, at samtlige omkostninger til 
udbygningen afholdes over den samlede økonomiske 
ramme på idrætsområdet i 1997, men med en tilladt 
overskridelse på 20% - svarende til kr. 660.000. Over
skridelsen nedskrives de følgende budgetår og skal være 
afviklet senest efter fem år.

Forvaltningen kan oplyse, at idrætsinspektøren tidligere 
har fremsat problemstillingen i sin Virksomhedsplan.

I kasse- og regnskabsregulativets bilag 13 er der be
skrevet mulighed for max 5% lån af følgende års bud-, 
getramme mod ansøgte 20%.

Udvalget bedes tage stilling til ansøgningen.

Forvaltningen indstiller,
at såfremt udvalget er positiv for ansøgningen, udarbej
des der teknisk skitseforslag/overslagspris, hvorefter 
Byrådet kan tage endelig stilling til projektet.

29. Ansøgning fra tandlægechefen om norme
ring og forslag til fordeling af økonomisk 
overskud
81.01.03G01 
F 4045 pech 
A
Tandlægechefen søger om en opnormering af personalet 
i forhold til udførte arbejdsopgaver.

Ansøgningen omfatter reguleringstandlægens normering 
fra 2,5 dag til 3 dage om ugen.

Endvidere opnormering af klinikassistent/tandplejer med 
3 dage om ugen til at assistere ved forskellige tandbe
handlinger.
Den samlede lønudgift til opnormeringen udgør kr. 
150.000 årligt og kan finansieres inden for eget budget. 
Ansættelserne forudsættes afviklet, såfremt tandlæge
samarbejdet med Gundsø Kommune ophører.

Indstilling:
Opnormeringen indstilles godkendt under nævnte forud
sætninger.
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B
Tandlægechefen oplyser samtidig, at selv med de sti
gende lønudgifter vil der de næste år fremkomme et 
overskud på den økonomiske ramme på grundlag af de 
indgåede aftaler med Gundsø Kommune.
Klinikchefen foreslår derfor, at overskuddet deles mel
lem tandplejen og kommunens kassebeholdning ud fra 
forventning om, at udstyret slides hurtigere og skal ud
skiftes løbende.

Indstilling:
Udvalget bedes tage stilling til forslaget.

30. Ansøgning til kontoen for øvrige kultu
relle formål
J.nr. 00.01049/97 • .
beha

Helsingør Kammerkor fremsender ansøgning om øko
nomisk tilskud i forbindelse med planlagt koncert i 
Slangerup Kirke søndag den 14. december 1997.

Koncerten er en opførelse af Monteverdi's "Julevesper" 
og "Magnificat".

Det kan oplyses, at Frederiksborg Amts Musikudvalg er 
ansøgt om en økonomisk støtte på 12.000 kr. til tre 
koncerter i Frederiksborg Amt, hvoraf koncerten i Slan
gerup Kirke er den ene.

Der søges om tilskud på 3.000 kr.

Forvaltningen kan oplyse, at der resterer 170.180 kr. på 
kontoen for øvrige kulturelle formål. .

Ansøgningen er indlagt i sagen.

Indstilling:
Udvalget bedes tage stilling til ansøgningen.
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31. Udbygning af Kroghøj Børnehave
82.20.03P20 
F4002 loha

Valg af totalentreprenør:
Arbejdsgruppen indstiller, at opgaven overdrages til 
Uvelse Maskinsnedkeri.

Økonomi:
Merudgift til byggeprojekt 300.000,- kr.
Merudgift til lyslederkabel 80.000,- kr.
Merudgift i alt 380.000,- kr.

Indstilles godkendt.

32. Brobæksgade 2 til salg
82.02G01 
F 4043 loha

T,
. e db  &

U r .  Vo>0. &Z70 '  uCXjrfr e fe j-

- t o u  to r .( 3 ~ (9 - (7 f lP

Ejeren af Brobæksgade 2 har rettet henvendelse til 
Slangerup Kommune for at undersøge, om kommunen 
ønsker at købe ejendommen. Et eventuelt køb af ejen
dommen skal ses i forbindelse med planer for biografen 
på længere sigt, da ejendommen er beliggende lige op ad 
biografen. Bygningerne er i dårlig stand, og grunden bør 
alene erhverves ud fra et ønske om at benytte grunda
realet på længere sigt.

Fakta om ejendommen: •
Grundareal 808m^
Ejendomsvurdering 570.000 kr.
Bruttoetageareal i 2 bygninger på i alt 205 m.

Grunden er registreret som affaldsdepot på grund af 
forurening fra det renseri, der p.t. har til huse i bygnin
gen. Amtet vurderer, om der skal foretages foranstalt
ninger af hensyn til beskyttelse af grundvandet. Even
tuelle foranstaltninger for beskyttelse af grundvandet 
betales af amtet.

Udvalget bedes tage stilling til den fremlagte problem
stilling.
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33. Fortsat udlejning af Brobæksgade 6, for
huset til biografen
20.02.03G01 
F2483 Pech

Lejemålet for Brobæksgade 6 udløber 31. december 
1997. Nuværende lejer har rettet henvendelse og bedt 
om en hurtig afklaring af lejemål efter denne d a t o a f  
hensyn til vareindkøb m.m.

Nuværende lejer er interesseret i at,fortsætte lejemålet. 
Forvaltningen kan tilføje, at der - uden konkrete frem
satte forslag - har været drøftet tanker/ideer om, at hu
set kunne benyttes til kulturelle formål.

Indstilling:
Udvalget bedes tage stilling til husets fortsatte udlejning.

Borger og Virksomhedsudvalget den 4. februar 1997
Udvalget anbefaler, at lejemålet fortsætter.

I sagsbehandlingen til Økonomiudvalget giver kom
munaldirektøren nedenstående oplysninger, der er 
så væsentlige, at vi finder behov for en ny sagsbe
handling i Borger og Virksomhedsudvalget,

Den 4. oktober 1994 godkendte Borger og Virksom
hedsudvalget at forlænge et tidsbegrænset lejemål af 
Brobæksgade 6 (forretningen) med yderligere en perio
de på 3 år.

Forinden - den 28. september 1994 - havde Byrådet be
sluttet at "Inden fornyet udlejning af forhuset til ny lejer, 
optages forhandling med bl.a. Slangerup Bios Venner". 
Denne bestemmelse indgår i en kontrakt med Slangerup 
Bio's Venner. På samme møde besluttede Byrådet, at 
lejekontrakten for forretningen skulle endeligt afgøres af 
Borger og Virksomhedsudvalget. .

Da Borger og Virksomhedsudvalget har anbefalet, at 
der sker en ny forlængelse af lejemålet, kan en sådan 
forlængelse først gennemføres efter, at en forhandling 
har fundet sted.

Såfremt man måtte være indstillet på - efter forhandlin
gen - at fortsætte lejemålet med den nuværende lejer,
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vil et nyt lejemål ikke kunne gøres tidsbegrænset med 
bindende virkning for lejeren, med mindre kommunen 
meget konkret kan begrunde tidsbegrænsningen. Dette 
skyldes, at en yderligere forlængelse vil kunne betragtes 
som en omgåelse af lejeloven.

Set i lyset af at et fremtidigt lejemål formentlig må ske 
uden tidsbegrænsning, bør lejen søges fastsat til mar
kedsleje og med en klausul om en pristalsregulering.

Slangerup Bios Venner er blevet bedt om en udtalelse. 
Foreningen ønsker en forhandling med Borger og Virk
somhedsudvalget.

Indstilling:
Udvalget bedes tage stilling til de fremlagte problemstil
linger.

34. Musikskolens brug af lokaler på skolerne
82.00:20.07.OOGOl 

Pech

Udvalget godkendte på sit møde den 28. november 
1995 flg. principper for musikskolens brug af lokaler på 
skolerne:
-  skolernes undervisning prioriteres forud for musik

skoleundervisningen
-  senest 1. august far musikskolen oplyst, hvilke loka

ler, der kan benyttes i kommende skoleår
-  musikskolen må tåle nødvendige lokaleændringer i 

skoleårets løb
-  der etableres en nøgleordning for musikskolerne til

passet den enkelte skole
-  principperne evalueres efter et år.

/. I forbindelse med evalueringen har musikskolen foreta
get en spørgeskemaundersøgelse blandt skolens lærere. 
Resultatet vedlægges som bilag.

Bestyrelsen i musikskolen har efterfølgende behandlet 
denne undersøgelse med flg. konklusioner, som de gerne 
vil have Borger og Virksomhedsudvalgets opfattelse af:
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1. Udlevering af faglokalenøgler til lærerne
2. Eventuelle større musikalske arrangementer i folke

skolen af f.eks. 3 mdr. varighed bør være skemalagt 
inden 1. august, således at musikskolen kan plan
lægge herefter

3. Lokaleændringer (enkelt dage og max. 1 uge) for- 
varsles i god tid (minimum dagen før), således at det 
er muligt at advisere de berørte elever og lærere

4. Det bør ikke kunne lade sig gøre at flytte en musik
skolelærer, der allerede er i gang med at undervise

5. Førskole- og grundskolebørn bør kunne fa under
visning fra kl. 12 i musikskoler

6. Efter de ændrede krav til folkeskoleelevernes brug 
af skolens lokaler stort set døgnet rundt i forbindelse 
med tværfaglig undervisning og "Projektopgaven" 
samt træning i denne, jf. den nye skolelov, ville det 
være ønskeligt om Borger og Virksomhedsudvalget 
vil overveje at finde en lokalitet udelukkende til 
Musikskolens brug inden for en overskuelig fremtid

Skolebestyrelserne er forelagt disse konklusioner - og i 
øvrigt bedt om en udtalelse. Disse udtalelser er indlagt i 
sagen, men generelt fastholder skolebestyrelserne de 
nuværende principper.

Indstilling:
Udvalget bedes tage stilling til lokaleordningen ud fra de 
forelagte oplysninger.

35. Ændring til ferieplanen for skoleåret 
1997/98
17.02.03 G 01 
F 4032 viol

Skolebestyrelsen ved Byvangskolen og Lindegårdskolen 
søger om ændring af vedtagne ferieplan for skoleåret 
1997/98.

I 1997 er sidste skoledag før jul mandag, den 22. de
cember 1997. Der søges om tilladelse til, at lørdag den 
20. december 1997 bliver skoledag, så der er mulighed 
for at holde juleafslutning med børn og forældre og 
mandag den 22. december 1997 bliver skolefri.



Udvalget kan tage beslutning om ændring af ferieplanen 
under forudsætning af, at det samlede antal skoledage i 
skoleåret forbliver uændret 200 dage. Evt. ændringer 
skal fremgå af ferieplanen, der indgår som bilag til sty
relsesvedtægten for skolerne i Slangerup Kommune.

Indstilling:
Det indstilles, at lørdag den 20. december 1997 bliver 
skoledag og mandag den 22. december 1997 bliver 
skolefri for elever på Byvangskolen og Lindegårdskolen.
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36. Forslag om etablering af SFO mini
16.06.00G00 
F4034 loha

Byrådet blev på temadrøftelsen d.29.1.97 præsenteret 
for et forslag om forsøgsvis at etablere en SFO mini på 
Lindegårdens SFO. Med SFO mini menes, at børn der 
skal starte i skolen medio august indskrives i SFOen fra 
1. maj - dvs. 3 måneder før de plejer.

Børnehaverne ser en stor udviklingsperiode for de 5 åri- 
ge frem til foråret. Da de kendte rammer i børnehaven er 
det mest trygge udviklingsrum, er det begrundelsen for 
at indskrivningen først skal være fra 1. maj

Slangerup Børnehave, Øparkens Børnehave og Børne
huset Lindehuset omfattes at et eventuelt pilotprojekt.

Hensigten med forslaget er:
- at tilgodese børnenes behov for en blid skole/SFO start
- at fa børnehavernes struktur gjort mere fleksibel med 
hensyn til optag og udskrivning.
- at udnytte ressourcerne (lokalerne) i SFOerne mere 
optimalt

I alt vil ca. 36 børn, der indskrives i Lindegårdens SFO i 
1997, blive omfattet af pilotprojektet.

Projektet evalueres efter 1. år og endelig evaluering fin
der sted efter 2 år.
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Det foreslås, at forældrene i tidsrummet fra 1. maj og 
fremover betaler Børnehavetaksten på 1.215,- kr. pr. 
måned. (SFO taksten er 1.095,- kr. i 11 md).

Normeringen i SFO mini vil være 4,66 time pr. barn pr. 
uge.

Derudover vil være udgifter til rammebeløb.

Iværksættelsen af forslaget vil indebære en udgift på i alt 
123,650,- kr. Det skal dog bemærkes, at der i perioden 
1.5. til 1.8. vil blive passet ca. 36 børn for denne mer
udgift.

Det er p.t. vanskeligt at fa dagplejere i Slangerup Kom
mune. Forslaget om etablering af SFO mini skal derfor 
også ses i lyset af den aflastning, det vil give dagplejen. 
Med den nuværende bemanding i dagplejen (69 dagple
jere) vil det være vanskeligt at overholde pladsgarantien 
i foråret/sommeren 97.

Forslaget har været til høring i de berørte bestyrelser.

/. Høringssvarene udsendes med dagsordenen. 
Bestyrelserne har følgende kommentarer til forslaget:

Lindegårdskolen: Bestyrelsen kan ikke anbefale forsla
get om en SFO mini.
Bestyrelsen har følgende begrundelser:
1. SFO skal passe børn der går i,skole og ikke aflaste 

børnehaver/dagpleje,
2. Indskrivningen af 36 børn vil være lokalemæssigt 

uacceptabelt. .
3. Skolen udelukkes fra at bruge SFO lokalerne i for

middagstimerne.
4. Børn på legepladsen i skolens undervisningstid er 

forstyrrende.

Øparkens børnehave: Bestyrelsen støtter forslaget om 
en SFO mini. .
Det bemærkes, at børnene først skal starte 1.6, at der 
skal etableres et særligt lokale samt at nogle store børn, 
der skal gå på Byvangskolen, vil være "alene" tilbage en 
periode. ■

Slangerup børnehave: Bt flertal i bestyrelsen mener, at 
SFO mini er en fordel for børnene.

SLANGERUP KOMMUNE
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Derudover bemærker bestyrelsen, at projektet vil være 
en ulempe for børnehaverne samt at der er sket mange 
ændringer på området.

Børnehaven Lindehuset: I bestyrelsen var det to hold
ninger til proiektet.
A. At det var et godt projekt.
B. En skeptisk holdning.

Borger og virksomhedsudvalget bedes tage stilling 
til:
I: - om SFO mini skal etableres som beskrevet i hø 

ringsforslaget
II: - finansieringen af forslaget på i alt kr. 123.650,- 

Forvaltningen kan ikke anvise finansiering.

37. Etablering af p-pladser ved Jørlunde 
Forsamlingshus
05.05.05G01 . •
F7154 ulda

Der er planlagt 20 nye p-pladser og adgangsvej til de 6 
pladser, som er beliggende på Menighedsrådets grund, 
matr. nr. 2 f  Jørjunde by og sogn, se tegn. nr. 02-20- 
0918/03, dateret 27-02-1997.

Den samlede overslagsmæssige sum for anlægget belø
ber sig til 385.000 kr..

Heraf udgør den del af parkeringsanlægget og vejad
gang, som henhører under Menighedsrådets grund, 
135.000 kr..

Den resterende sum på 250.000 kr. fordeles ligeligt 
mellem Jørlunde forsamlingshus og Menighedsrådet 
med 125.000 kr. til hver part.

Udgifterne ligger inden for nettorammebevilling meddelt 
af Byrådet på 300.000 kr..
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Indstilling:
Forslaget indstilles tiltrådt som grundlag for de videre 
forhandlinger med Menighedsrådet.

38. Rengøring i børnehaverne
82.08:16.06G01 
F 4042 loha

Bestyrelsen i Uvelse Børnehave ønsker, at der afsættes 
flere timer til rengøring i børnehaven. Bestyrelsen fore
slår, at der afsættes 3/4 time mere om dagen. Udgiften 
hertil vil ca. være 25.000 kr. om året.

Børnehaven har nu 16,25 timer om ugen til rengøring. 
Før udbygningen havde børnehaven 17,5 time om ugen. 
Rengøringsfirmaet Perfection har efter udbygningen 
foretaget en opmåling af børnehaven. Rengøringsti
merne er tildelt på grundlag af denne opmåling.

Forvaltningen kan oplyse, at man er i gang med at un
dersøge rengøringen i samtlige børnehaver i kommunen.
I løbet af foråret 97 vil der blive foretaget opmålinger af. 
samme rengøringsfirma i alle børnehaverne. Efterføl
gende vil de tildelte timer blive revideret på grundlag af 
de nye opmålinger.

Forvaltningen indstiller, at bestyrelsens anmodning 
om flere timer ikke imødekommes. Begrundelsen er, at 
antallet af rengøringstimer i de enkelte børnehaver be
handles samlet i forbindelse med opmålingerne og gen
nemgangen i foråret 97.
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39. Personsager til orientering
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40. Personsager



SLANGERUP KOMMUNE
Borger og Virksomhedsudvalget




